
ZAPISNIK
3. siednice 8. saziva Upravnog vUe6a Centra za regionalne aktivnosti Programa prioritetnih akcija

Mediteranskog akcijskog plana u Splitu

odriane u Splitu,7. srpnja 2023.

Treia sjednica Upravnog vijeia Centra za regionalne aktivnosti Programa prioritetnih akcija (u nastavku;
Centar) sazvana je radi usvajanja zapisnika s 2. sjednice Upravnog vijeia Centra (u nastavku: UV Centra),
potvrde Odluke o iznosu mjeseane naknade za rad UV-a Centra i prijedloga lzmjena i dopuna Statuta
Centra.

Sjednicu je otvorio predsjednik UV-a Centra, dr. sc. Mario Silieg, u L2:OO sati

Upravno vije6e zasjedalo je u punom sastavu. Lista ilanova UV-a dana je u Prilogu I ovom zapisniku.
Sjednici je nazoiila gda Zeljka Skaridii, v.d. ravnateljica Centra. Uz suglasnost alanova Upravnog vijeia i

gda Mira Maver euljak, predstavnica Samostalnog sektora za pravne poslove Ministarstva gospodarstva
iodriivog razvoja (u nastavku: Ministarstvo), a na poziv predsjednika UV-a Centra.

Utvrdeno je da posto.ii kvorum za glasovanje. Jednoglasno je prihvaien sli.iede6i dnevni red sjednice

L. Potvrdd zopisnikd 2. sjednice Uprovnog vije1o Centra
2. Potvrdo Odluke o iznosu mjesetne naknode za rod L)provnoq vijeca Centro
j. Prijedlog lzmjena idopuno Stotuto Centro
4. Rozno (Ugovor o rodu, zdhtjev zo produljenje rodnog odnoso iodluko UV-a no zohtjev)

Prije predmetne sjednice, dlanovima UV-a Centra dostavljen je zapisnik s 2. sjednice UV-a Centra.
Preds.iednik UV-a Centra je iznio primjedbu na toiku 4. zapisnika itraiio da se naprave izmjene u treiem
i aetvrtom pasusu toake 4. kako sli.jedi:

Originalninavod

,,Predsjednik Upravnog vijeaa predloiio je da se pravna savjetnica Centra i pravnici Samostalnog sektora
za pravne poslove Ministarstva usuglase i dogovore o izmjenama prije nego se predloie Upravnom
vUedu, te da se stoga ova toaka dnevnog reda skine sa dnevnog reda. Prijedlog je jednoglasno usvojen.

mi.ienja se iglasi

,,Predsiednik Upravnog vijeia predloiio je da pravna savjetnica Centra i pravnici Samostalnog sektora za
pravne poslove Ministarstva izvrse konzultaci.ie oko usuglaiavanja stavova prije nego se predloie
upravnom vijeiu, te da se stoga ova todka dnevnog reda skine sa dnevnog reda. prijedlog je jednoglasno
usvojen.

Predsjednik upravnog vijeia je naglasio da je odluka o statutu jedna od kljudnih odluka koje donosi
Upravno vijeie te se stoga treba dati truda ivremena da se usuglase svi stavovi idonese najbolji pravni
akt, da bude 5to manje primjedbi na njega. Takoaler, naglasio je da konainom donoienju izmjena i

dopuna Statuta prethodi usuglaiavanje od strane tijela driavne uprave.,,

1. Powrda zapisnika prethodne siednice Upravnog viieda

Predsjednik Upravnog vijeia naglasio je kako je odluka o Statutu jedna od kl.iudnih odluka koie donosi
Upravno vijeie te stoga treba datitruda ivremena da se usuglase svi stavovi i donese najbolji pravni akt,
da bude 5to manje primjedbi na njega."



Buduii da ilanovi UV-a Centra nisu imali primjedbe na predloienu izmjenu, zapisnik 2. sjednice
Upravnog vijeia Centra (Prilog ll)jednoglasno je potvralen.

2. Potvrda Odluke o iznosu mieseine naknade za rad Upravnos viieda Centra

Prire predmetne sjednice, tlanovima UV-a Centra dostavljena je Odluka o iznosu mjeseane naknade za

rad UV-a (Prilog lll). Za ovu toiku dnevnog reda nisu se stekli uvjeti za glasovan.ie s obzirom na to da
nedostaje pisano misl.ienie financUske sluibe Centra temeljem dlanka 10. Poslovnika Upravnog vijeca
Centra, te se ova toika skida sa dnevenog reda. Prijedlog je jednoglasno usvojen.

3. Priiedlog lzmiena idopuna Statuta Centra

Prije predmetne sjednice, flanovima UV-a Centra dostavl.ien je i prijedlog lzmjena i dopuna Statuta
Centra (Prilog lV) koji je Centru dostavio predsjednik UV-a i Samostalni sektor za pravne poslove
Ministarstva, kao imisljenje pravne savjetnice Centra na dobiveni prijedlog lzmjena idopuna Statuta
(Prilog V).

Predsjednik UV-a Centra pozvao ie alanove UV-a na aktivno sudjelovanje u raspravl oko izmjena i dopuna
Statuta Centra, kako bi se iste potvrdile i u tom smislu donijela najbolja odluka.

Smatra se da su ispunjeni uvjeti da UV-a Centra moie pokrenuti raspravu o predmetnoj totki jer je
dostavljeno miSljenje pravne savjetnice Centra.

Samostalni sektor za pravne poslove Ministarstva razmotrio je i analizirao pravno miiljene savjetnice
Centra na predloiene lzmjene i dopune Statuta Centra. Presjednik UV-a Centra predloiio je da se o
svakoj tofki posebno raspravlja iglasuje.

V.d. ravnateljica Centra, gata. Zeljka Skaridii, objasnila je kako je Centar zaprimio prijedlog tzmjena i

dopuna Statuta Centra od strane Predsjednika UV-a Centra i Ministarstva, za koji je Centar zatraZio
pravno misljenje na temelju fl. 10 Poslovnika UV-a Centra. Takoalerje napomenula da bise morali uvaiiti
zahtjevi UNEP/MAP-a koji financira Centar, naroiito vezano za izbor ravnatelra, kako bi se osiguralo da
na ielu Centra uvijek bude osoba koja ima najbolje kvalifikacije za vrsen.ie te du:nosti. Nadal.ie, ukazala je
na pismo koje je poslala kordinatorica UNEP/MAP-a u ko.,em je pods.ietila na odluke sastanaka Ugovornih
stranaka Barcelonske konvencije sukladno kojima se za ravnatelja mora birati najkompetentua osoba uz
suglasnost UNEP/MAP-a. Nadalje je zatraiila da se aiuriraju poslane izmjene i dopune te je zamolila
predsjednika UV-a Centra da pojasni procedure, ograniaenja imogucnosti sa svrhom usuglaiavania oko
izmjena koje bi mogle zadovoljiti obje strane. Takoder je predloiila da se o svakom dlanku posebno
raspravlja.

Predsjednik UV-a centra prihvatio je prijedlog v.d. ravnateljice Centra i naveo da se za svaki tlanak
izmiene idopune Statuta za koji su potrebne dodatne konzultacije daju dodatna obrazloienja od strane
Ministarstva kao predstavnika Vlade RH koia je osnivaa Centra.

Nakon prethodnih izlaganja, upravno vijeie usvojilo.ie odluku da se o svakom alanku posebno raspravlja.

alanak 1. prijedloga lzmjena i dopuna Statuta

Predsjednik uv-a centra predloiio je da se u todki 1. i 2. dlanka 11. statuta brojke i rijeii : ,,Loo.ooo,oo
kuna (sto tisu6o kund)" zomjenjuju brojkomo i rijetimo: ,,13.222,28 euro,, i,,200.000,00 (dvjesto tisuio)
kuna" zomjene brojkomo i rijeeimo: ,,26.544,56 eura", stogd bi novedene izmjene bile koko slijedi:

U dlanku 11. stavku 1. toaki 1. rijedi: ,,1OO.OOO,OO kuna (sto tisuia kuna),, zamjenjuju se brojevima:
,,13.272,28 eura" .



U todki 2. rijedi: ,,200.000,00 (dvjesto tisuia) kuna" zamjenjuju se broievima: ,,26.5 44,56 eun".

elanovi UV-a Centra nisu imali primjedbi na izmjene te je prijedlog jednoglasno usvojen.

elanak 2. prijedloga lzmjena i dopuna Statuta

Pravna savjetnica Centra predloZila je da se u okviru stavka 4. dlanka 2. pri.iedloga lzmjena i dopuna
Statuta navede izvor financiranja naknade. Predmetni prijedlog nije prihvaien od strane Ministarstva, uz

obrazlo:enje da je isto ved navedeno u Pravilniku UV-a te ga stoga nije potrebno navoditi u Statutu.

Predstavnica Centra, gda. Dina Silovia, navela je da je naknadu moguie isplaiivati iskljuiivo iz sredstava
dobivenih iz driavnog prorafuna, sukladno ugovoru izmedu Centra i Ministarstva.

S obzirom na to da nije bilo dodatnih komentara, dogovoreno je da ie izvor financiranja biti naveden u

odluci UV-a Centra o visini naknade za rad UV-a Centra.

alanak 2. prijedloga lzmjena i dopuna Statuta jednoglasno je usvojen i glasi kako slijedi

,,ehnak 2.

U ilonku 15. izo stovko 2. dodoju se stavci 3. i4. kojiglose:

(j) Predsjednik i ilanovi Upravnog vijeio imaju provo no naknadu za svoj rad te pravo na naknodu putnih
i drugih troikovo prisustvovonja sjednicoma Uprdvnog vijeio.

(4)Visinu noknode odreduje Uprovno vijeie odlukom."

tlanak 3. prijedloga lzmiena i dopuna Statuta

Na ilanak 3. prijedloga lzmjena idopuna Statuta nije bilo primiedbi iusuglaiena su stajalista pravne

savjetnice Centra i Ministarstva:
U stavku 6. rijedi:,,daje misljenja Ravnatelju Centra", brisu se.

alanak 3. jednoglasno je usvojen i glasi kako slredi:

,,tlanok 3.

U tlonku 16. stovok 2. mijenjo se iglosi:

,,Uprovno vijeie odluiuje o:

- izvjeiiu Rovnoteljd o rodu Centrd,

- imenovonju irazrjeienju Ravnotelja Centro,

- pojedinoenim pitonjimo u vezi s obovljdnjem djelotnosti Centrd, oko to pitanjo nisu u nodleinosti
drugih osobo,

- sklopanju pravnih poslovo u pogledu imovine Centro iz tlonko 8. Stotutd iijo pojedinoino
vrijednost prelozi iznos od 26.544,56 euro,

- pitonjimo predvidenim op1im oktima Centro."

elanak 4. prijedloga lzmiena i dopuna Statuta



Na ilanak 4. prUedloga lzmjena i dopuna Statuta nije bilo primjedbi i usuglalena su stajaliita pravne
savjetnice Centra i Ministarstva.

alanak 4 jednoglasno.ie usvojen i glasi kako slijedi:

,,Clonok n.

U ilonku 21. stovku 2. podstovok L. mijenja se iglosi:

,,- orgoniziro strutni rod, vodi rad i poslovonje Centro, predstovljo i zostupo Centor te je odgovoron zo
zokonitost rodd Centro".

Podstovok 10., bri;e se.

Dosodoinji podstovok 11. postoje stovok 10.

lzo stavka 2. dodoje se novi stovak 3. kojiglosi:

,,(j) Rovnoteu zo svoj rod odgovora Uprdvnom vijeiu Centra".

Dosoddinji stovok j. postoje stovok 4."

elanak 5. prijedloga lzmjena i dopuna Statuta

Predsjednik UV-a Centra pozvao ,e tlanove UV-a Centra na proiirenje rasprave vezano za tlanak 5.
prijedloga lzmjena i dopuna Statuta.

Vezano uz pravno misljenje dano od pravne sav.ietnice Centra na stavak 1. ilanka 5. prUedloga lzmjena i

dopuna Statuta, predsjednik UV-a Centra, kao predstavnik nadleinog Ministarstva , izjavio je da sto.ii pri
svom priiedlogu, odnosno da se formulacija ,,upravljanje obalnim podrudjem" zamijeni formulacijom
,,odriivi razvoj i zaStita okolisa" Sto ,e s aspekta struke dovoljno struano precizirano i dovoljno 5iroko
podruije koje omoguiava Siri izbor potencijalnih kandidata.

Naime, prethodne konzultacije s viie institucija daju za pravo stavu kako je podruije upravljanja obalnim
podrutjima preuzak pojam, dok je predloieno podruije u okviru stavka 1. dovoljno usko definirano, ali
Sire od dosadalnjeg izridaja te ga stoga smatraju prikladnijim. Predsjednik UV-a Centra smatra da se
moie steii dojam kako se prema odredbama postojeieg Statuta mogu javiti jedino trenutni
ravnatelj/ica te manji bro.j djelatnika Centra, sto isto tako smatra da niie u skladu sa pozitivnim
propisima RH kao osnivaaa Centra, pa je traiio da se po tom pitan.iu otvori rasprava. Prema miSljen.iu
predsjednika UV-a Centra i Ministarstva, iskustvo je potrebno proiiriti na , sliino i povezano podruije,
sto bi omoguiilo da vise kandidata ima jednaku priliku prijave na natjeaaj za ravnatelja i da budu
ocjenjeni na temelju kvalifikacija, iskustva isposobnosti, bez obzira na to rade li u Centru ili su usko
povezani s radom Centra.

Predsjednik UV-a Centra iznio je miSljenje da bi se specificiranjem ,,odriivog razvoja i za5tite okoli;a,,
umiesto podruija upravljanja obalnim podruajima, omogudio pronalazak najkvalificiranije osobe koja ie
voditi Centar i ispunjavati potrebe razliaith struka.

Stoga, predlaie da stavak 1. dlanka 24 Statuta glasi:

,,(L) zo rovnoteljo centro moie se imenovoti osobo kojo pored opiih uvjeto utvrdenim zokonom o
ustonovomo ima zovrien prediplomski idiplomski sveuiiliini studij, odnosno integrirdni preddiplomski i
diplomski sveutiliini studii ili specijalistiiki diplomski struini studij iz podruijo prirodnih, biotehniekih,
biomedicinskih, tehnickih idruitvenih podruija, s nojmonje deset godina rodnogo iskustva u podrutju



odriivog razvojo i zaitite okoliia, od eega nojmonje pet godina uprdvljoikog iskustua u novedenim
podrutjimo."

Predsjednik UV-a Centra otvorio je raspravu vezano za radno iskustvo u odrZivom razvoju i zaititi
okoli5a.

Preds.lednik UV-a Centra zamolio je grlu. Maver euljak da izmjene koje dlanovi UV-a Centra iznesu

usmenim putem unese u tekst.

Zamjenik predsjednika UV-a Centra, prof. lgor Jerkovii, zatrazio .ie ispravku rijeei ,,prediplomski" u

,,prijediplomski", sukladno novoj nomenklaturi Zakona o znanosti i visokom obrazovan.iu. lsto tako,
navodeii primjer falukteta i sveuailista u Splitu, naveo je da su danas natjedaji sveutilista priliino
otvoreni i siroki, sto otvara moguinost da se veii broj kandidata prijavi i time omoguii bolji izbor
kandidata. Dodao.ie da se taj princip na Sveufilistu u Splitu primjenjuje vei nekoliko godina. Podriao je
prijedlog Sirine radnog iskustva i mogudnosti da se razni kandidati prUave te se sloiio da je formulaci.la
odriivog razvoja i zastite okolisa priliino Siroka pa .ie natjeiaj dovoljno Sirok, otvoren i vrlo slidan
natjeiajima Sveudilisa.

Predstavnica Ministarstva vanjskih poslova, gda. Mirta Mandit, osvrnula sa na primjedbu pravne
sav.ietnice o Protokolu o IUOP-u koii je ratificiran u Saboru i postao dio pravnog sustava te je time
neposredno primjenjiv u konkretnom sluaaju. Kao dlanica UV-a Centra, medunarodna pravnica iosoba
sa iskustvom u vodenju sluibe za medunarodno javno pravo, ukazala je na vainost dlanaka Ustava 140. i
141. navodeii da su medunarodni ugovori koji su potvrdeni ina snazi dio pravnog poretka RH. Vezano za

interpretaci.iu neposredne primjenjivosti, naglasila je kako je sasvim sigurno da je Protokol dio pravnog
poretka RH, no u dlanku 5. stavku f. izmjena idopuna Statuta se ne urealuju mandat idjelovanje Centra,
vei kriteri.ii za izbor ravnatelja Centra pa stoga pojam integralnog upravljanja obalnim podruijem (u

nastvaku: IUOP) kao primarno podruije aktivnosti imanadata Centra nije ine mora biti izravno
prim.ienjivo, vei smatra da bi navodenje IUOP bilo suprotno svrsi izbora odgovarajuieg kandidata
uzimajuii u obzir da je preusko. Takoder, navela je da je iskustvo na podruaju mealunarodne suradnje na

Sredozemlju iznimno vaina komponenta te da je kriterij odriivog razvoja i zaitite okoliSa sasvim jasan

kriteri.i, dok bi navodenie IUOP-a predstavljalo suiavanje izbora kandidata.

Predstavnica 6rada Splita, gda. Daniela Segvii, podriala je navedene argumente ali je pritom istaknula
kako smatra da treba uzeti u obzir iskustvo u IUOP-u kojiie glavna djelatnost iosnova rada Centra.

Nastavno na izlaganie gde. Segvic, gda. Mandid nadodala je da je IUOP vaian i da ie se prilikom odabira
kandidata sigurno uzeti u obzir, kao imetlunarodna suradnja na podruiju Sredozemlja, ali da se njihovim
stavljanjem u Statut navodi previSe ogranitavajuiih elemenata kojisuiava.lu izbor.

Predstavnica Centra, gda. Silovii, istaknula je kako je po definiciii tUOP puno Sire podruije od
predloienih te da se d.ielatnici Centra neslaius predloienim izmjenama jer je postojedi Statut Centra u
cjelini, a i navedena totka, uskladen sa Zakonom te ga nije potrebno muenjati. Takotler je dodala da su
se na natjetaje za ravnatelja javl.jali razni kandidati koji nisu bili d.ielatnici Centra, kao ida je Centar dio
UNEP/MAP-ovog sustava, jedan od 6 centara osnovanih sa specifitnim mandatom koji se odnosi upravo
na provodenje IUOP-a. lstaknula je da ravnatel.ia Centra treba birati u suradnji sa UNAp/MAp-ovom
koordinaci.iskom .iedinicom jer oni finaciraju Centar te da bi potencijalni kandidati trebali biti upoznati s

radom Centra, IUOP-om isustavom UNEP/MAP-a.

Gda. Segvii predloiila je da pravnici razmotre pri.iedlog da se uz navedene uvjete za radno iskustvo doda
i iskustvo u IOUP-u. Time bi se uvjeti za potencijalnog kandidata proiirilijer bi kandidat mogao ispuniti
bilo koji od tri navedena podrudja, Sto ne bi nuino bilo ogranidavajuie vei, naprotiv, proiiruje
moguinost prijave kandidata, a istovremeno se navode podruiia bitna za rad Centra. Pritom je postavila
pitanje gleda li se kod navedenih uvjeta, s pravne strane, ispunjavanje svih uvjeta ili pak samo jednog od
navedenih?

Potpredsjenik uv-a centra dodao.ie da Statut kao temeljni akt ne treba biti preuzak te da 6e se kod
izbora Ravnatelja uzeti u obzir idodatne kvalifikacije kandidata.



Rijea je uzela gda. Mandi6 i dala odgovor na upit gdi. Segvii vezano za njeno pitanje o kriteriju odabira,
rekavSi da bi se u tom sludaju morali ispuniti svi kriteriji odnosno kriterij iskustva u podruiju odriivog
razvoja, zaititi okolisa i IUOP-u. Naglasila je kako se u praksi EU i UN-a sve vise govori o odriivom
razvoju iokoliiu. Smatra da IUOP moZe biti iznimimno dobar kriteri.i za odabir kandidata jer se radi o
Centru kojemu je IUOP primarno podruaje aktivnosti. lako znanje i iskustvo u IUOP-u mo:e biti iznimno
dobro, ne vidi razloga da to stoji u Statutu pored kriterija odriivog razvo.la i zastite okoliia, pa ni zbog
ratificiranog protokola o IUOP-u.

Predsjednik UV-a uzeo je rijef, istaknuvsi da su mu razumljivi svi navedeni argumenti te da ie se u duhu
dobre suradnje i zadovolienia interesa i RH i UNEP-a naei najbolje rjesenje. Ponovio je da ove izmjene
nisu konaine ida ie tijela driavne uprave dati svo.ie miSlienje. Predloiio je da se uz kriterij deset godina
radnoga iskustva u podruEju odriivog razvo.ja i zastite okolisa doda ,,ili IUOP-a" mada niie siguran da.ie
taj pojam razumljiv iiro, struanoj javnosti , ali ga Upravno vijeie moie staviti uz taj kriterij. Na upit gdi.
Maver eul.jak je li formulacija ,,ili" pravno ispravna, ona odgovara da to onda moiebitno iskljuduje
formulaciju ,,odriivi razvoj i zastita okolisa". Naaelno smatra da se moie staviti i IUOP, ali nije sigurna
hoae li Ministarstvo pravosuda i uprave i Ured za zakonodavstvo komentirati da je preusko definirano i

prespecificirano.

Preds.iednik UV-a rekao je da je potrebno akceptirati misljenje pravne sluibe jer je rijed o pravnom aktu.
Stoga je predloiio da se stavak ne mijenja u odnosu na dani prUedlog te upitao prisutne imaju li datnjih
komentara.

Gda. Silovid upitala je mora li se uopie miienjati predmetni stavak, odnosno moie li isti ostati kako je
navedeno u vaieiem Statutu.

GtIa. Maver euljak odgovorila ie kako je stari opis ograniiava.iuii te da .ie situacija specifidna jer je Centar
Ustanova koju veiinski financira UNEP, ali da je RH osnivaa koji potvrduje imenovanje ravnatelja te daje
suglasnost na predmetni akt. Pritom je dodala kako se po vaZeaem Statutu na natjeiaj moie javiti
ograniien broj ljudi, sto nije praksa kod njihovog ministarstva i drugih dru5tava u driavnom vlasnistvu i

javnih ustanova jer oni nemaju tako usko specificirane natiedaie.

Predsjednik UV-aje zahvalio gdi. Maver euljak i njenim kolegicama iz samostalnog pravnog sektora na
uloienom trudu da pokuiaju, koliko je to moguie, prihvatiti stavove koji se iznose na s.iednici UV-a.
Rekao je da je sve lto pise u prijedlogu lzmjena i dopuna statuta rezultat dubinskih konzultacija sa vi5e
javnih tiiela, koja ie na kraju opet dati svoje misljenje o svakoj izmjeni i dopuni.

Dodao.je da su interesi UNEP-a izraieni u pismu koje je upuieno predsjedniku UV-a uzeti u razmatranje.

Predstavnica Centra predloiila je da se produ svi stavci predmetnog-dlanka pa da se onda raspravlja po
istima. Priiedlog je prihvaien od strane predsjednika UV-a te se zakljuauje da je zavr5ena rasprava lto se
tiae stavka L.

Vezano uz pravno miiljenje pravne savjetnice Centra uz stavak 2., predsjednik UV-a i Ministarstvo
smatraju da ie za ovu funkciju dovoljan uvjet aktivno znanje engleskog jezika, kao Sto je slutaj kod
rukovodeiih tijela driavne uprave, ravnatelja uprave ministarstva, instituta, ravnatelja javnih poduzeia i

osta le. Naglasio je ka ko smat ra da je to dovolja n uvjet, a istodob no nije limitiraj uii.

PredloZio je da stavak 2. glasi kako je predloieno:

,,Rovnoteli Centro osim uvjeto iz stdvka 7. ovogo ilonka moro imoti hrvatsko driovljonstvo ioktivno
znonje engleskog jeziko."

Po pitanju stavka 3. nije bilo primiedbite se stoga predlaie da stavak 3 glasi:

,,Mondot rovnateljo Centro troje ietirigodine i isto osobo se mo1e ponovno imenovati.,,

Po pitanju stavka 4, predsjednik uv-a i Ministarstvo smatraju da se navedeni prijedlog iz danog pravnog
mi5ljenja ne moie prihvatitijer to nije u skladu s pozitivnim zakonskim propisima medu kojima je Zakon
o ustanovama, a takoder nije u suglasnos sa statutom u kojem se navodi da je RH osnivai centra.
Predsjednik UV-a je dodao kako su za ovu uredbu posebno provedene konzultacije u Ministarstvu i
Uredu za zakonodavstvo,



Prijedlog je glasio: ,,Ravnatelia Centra na temelju javnog natjeaaja imenuje i razrjelava Upravno vijede
Centra, uz suglasnost Vlade RH. Upravno vUeie Centra duino je o imenovanom ravnatelju obavijestiti
UNEP/MAP.,,

Budu6i da je u meduvermenu zaprimljeno pismo od UNEP/MAP-a, nakon odrianih konzultacija sa vile
tijela javne uprave predsjednik UV-a predloiioje sliiedeie na usvajanje: :

,,Ravnatelja Centra na temelju javnog natjeaaja imenuje i razrjeiava Upravno vUeie Centra, po
provedenim konzultacijama sa UNEP Mediteranskim akcijskim planom uz suglasnost Vlade Republike
Hrvatske. "

Dodao je kako je ova odredba sukladna zahtjevima iz pisma i iztiiaju iz Protokola o IUOP-u, dime se izailo
u susret financijeru te se stoga predlaZe kao izmjena. Mealutim, istaknuo je kako ne moZe garantitati da
ae ista biti prihvaiena.

Otvorena je objedinjena rasprava, pri iemu se prva javila predstavnica Centra vezano za stavak 2.

odnosno za pitanje vezano uz hrvatsko driavl.ianstvo i poznavanje stranih .iezika. Naglasila je kako je
engleski jezik ne samo poiel.jan, vei i obvezujuii za jednog ravnatelja Centra iz porodice UNEP/MAP-a.
Medutim, poznavanje joi jednog stranog jezika, narodito francuskog, apostrofirala je kao jako bitno jer
sve zemlje sjeverne Afrike u direktnoj komunikaciji s ravnatel.iem Centra komuniciraju na francuskom
jeziku. Pojasnila je kako direktori svih 5 centara UNEP/MAP-a aktivno govore i engleski ifrancuski jezik
dok se na primjer u centru Plan Bleu kao prednost istiae i poznavanje arapskog. Dodalaje kako su to
jezici ko.ii se koriste u UNEP/MAP sustavu, kao ida su svi dokumenti UNEP/MAP-a te dokumenti Centra
dvojezifni, odnosno na engleskom ifrancuskom, buduii da je riiei o slu:benim jezicima UNEP/MAP-a.
Pojasnila je kako se sve ,,Decisions" (sluibene odluke) donose na ta dva jezika, dok se na sastancima
direktora (ECP) ponekad govori iskljuiivo na francuskom jeziku.

5to se tiie hrvatskog driavljanstva, predstavnica Centra istaknula je kako to nije u skladu sa europskom
uredbom o slobodnom kretanju radnika i da je stoga potrebno dodati navod da se mogu prijaviti
driavljani svih zemalja alanica EU. Centar.ie ustanova koja mora omogueiti svim driavljanima EU da se
jave na natjedaje za radno mjesto ravnatelja te da mogu biti izabrani.

Predstavnica Centra zamolila je pravnicu iz Ministarstva da provjeri navedenu informaciju, a sve kako
kako bi se ispo5tovala europska uredba o slobodnom kretanju radnika, kojaje iznad zakona RH.

Nadalje, vezano za stavak 4. za ko.ii je predloieno da glasi: ,,Ravnatel.ia Centra na temelju javnog
natjefa.ia imenuje i razrjelava Upravno vijeie Centra, po provedenim konzultaci.iama sa UNEP
Mediteranskim akci.iskim planom uz suglasnost Vlade Republike Hrvatske", dodala je da se nada kako ie
ta konstatacija ispuniti zahtjeve financijera. Objasnila je kako se prema va:eiem Statutu sve radi u
dogovoru s UNEP/MAP-om te je istaknula kako bi traiene promjene Statuta prvo trebalo usuglasiti i

potvrditi s UNEP/MAP-om.

Takoarer, predstavnica Centra je navela kako se radi na novom ugovoru izmedu UNEp/MAp-a i zemlje
doma6ina lHost Country Agreement) koji ie biti znatno izmjenjen u odnosu na postojeii, pa 6e biti
potrebno ponovno uskladiti Statut Centra s tim novim ugovorom. Stoga je postavila pitanje ima li smisla
raditi ovakve izmjene Statuta u ovoj fazi.

Predstavnica Grada referirala se na stavak 5. iz pisma koje je poslao uNEp/MAp, a koji kaie da ie zemlja
domaiin iUNEP/MAP zajedniiki objaviti natjeiaj za slobodna radna mjesta koja se financiraju od strane
UNEP/MAP-a, te pitala znaii li to da se u pripremi natjedaja UV treba konzultirati s UNEp/MAp-om?

Predsjednik uv-a odgovorio je da javni natjeaaj, kada je propisano da na prijedlog kandidata za
ravnatelja suglasnost daje Vlada RH, mora biti proveden iskljuaivo po pozitivnim zakonskim propisima
RH. Ako je javni natjeaaj u pitanju, onda se oiekuje da je izabran najbolji kandidat i da ie povjerenstvo
predloiiti najboljeg kandidata.



Predstavnica Grada Splita pitala.ie na koji naain to pismo obvezuje Centar.

Predjednik UV-a Centra odgovorio je da je u pitanju javna ustanova ijavni natjeiaj pa da sve
transparentno ine smUe biti limitirajuee.

Predstavnica Centra pitala.ie za5to Vlada treba potvrdivati Statut i ravnatel,a, ako su ilanovi
potvrdeni od te iste Vlade i njeni su predstavnici. Stoga je pitala mogu li se predmetne stavke
Statuta i kakve bi bile posljedice za Centar, imajuii na umu da Centar nije javna ustanova i

Centra nisu driavni sluibenici.

mora biti

UV-a vei
izbaciti iz

djelatnici

Gala. Maver euljak odgovorila je da se uglavnom Statuti trgovadkih druitava, nekih hibrida, agencija i

drugih donose uz suglasnost Vlade, a u nekima dak Vlada imenuje i razjesava ravnatelja, pa ne zna kako
bise Vladu RH moglo izostaviti iz Statuta.

Predstavnica Centra spomenula je primjer Medunarodnog centra za podvodnu arheologiju u Zadru iz

ko.ieg je vidliivo da postoje Centri osnovani od strane Vlade RH tiji Statut potvraluje Vlada RH jer ga i

financira veiim dijelom iz driavnog proraduna. Medutim, Vlada tom Centru ne bira ravnatelja niti daje
suglasnost na izbor ravnatelja, vei se isti bira u dogovoru s UNESCO-om. Dva alana njihovog UV-a su iz

UNESCO-a. Stoga postavlja pitanje zaito Vlada RH odreduje uvjete za Ravnatelja Centra idaje suglasnost
na izbor istog ako se Centar u 98% financira od strane UNEP/MAP-a.

Gda. Mandii je odgovorila da je UV Centra imenovano od stane Vlade RH i da se to isto UV nalazi u
situacUi u koiojoj ima puno ograda o kojima treba razmisliti. Ako bi se razmisljalo o promijeni statusa
Centra u mearunarodnopravni subjekt osnovan medunarodnim ugovorom da bi trebalo ido 5 godina da
se takav Centar osnuje. lsto tako da je ova izmjena Statuta jedina nada da se neke stvari urede, a navod

,,the voconcy announcement sholl be jointly prepored by the host country and the coordindting unit" je
nelto Sto 6e se raspravl.iati u Host Country Agreementu (HCA) i dobiti odgovarajuiu snagu, jednom kada
HCA bude ispregovaran i potvralen u skladu s unutarnjim pravom RH. U konainici novi HCA moie i

ukinuti posto.ianje UV kao takvog i kao upravljatko tijelo vezano za rad Centra odabrati novo
medunarodno upravljatko tijelo sastavljeno od metlunarodnih sluibenika koje 6e onda donositi odluke.
lpak to sve treba tek vidjeti i prepustiti odredbama buduieg HCA. Predsjednik UV-a Centra nadovezao se
na konstataci.iu o driavljanstvu ismatra da pored driavljanin RH treba pisati ili driavljanin drZave alanice
europskog gospodarskog prostora ida se u prvom stavku rijed preddiplomski zamijeni sa rijeiju
prijediplomski.

Predloiio ie da alanak 5. lzmjena i dopuna Statuta glasi kako slijedi:

,,Clanok 5.

Clonak 24. mijenjo se igldsi:

,,(1) Zo ravnoteljo Centro moZe se imenovoti osobo kojo pored opcih uvjeto utvrdenim Zakonom
o ustonovdmd ima zavrSen prijediplomski idiplomski sveudliini studij, odnosno integrironi prijediplomski
idiplomski sveutiliini studij ili specijolistiiki diplomski struini studij iz podrutjo prirodnih, biotehniikih,
biomedicinskih, tehnitkih idruitvenih podrutja, s nojmonje deset godina rodnogo iskustva u podruiju
odrzivog rozvojo i zoitite okoliid, od tega nojmonje pet godino uprovljaikog iskustvo u novedenim
podruijimo.

(2) Rovnoteli Centro osim uvjeta iz stovka 1. ovogo ilanko mora imoti hrvotsko driovljonstvo ili
driavlionstvo drzove ildnice Europskog gospodorskog prostoro (EGp) i oktivno znanje engleskog jeziko.

(3) Mondat rovnoteljo Centro troje tetirigodine i isto osoba se moie ponovno imenovoti.

(4) Rovnotelio Centro no temelju jovnog ndtjeiojo imenuje i razrjeiovo Uprdvno vijeee Centrq,
po provedenim konzultdcijoma so IJNEP Mediteronskim okcijskim plonom uz suglasnost Vlode Republike
Hrvotske.

(5) Medusobna provo i obveze rovnoteljo Centro i Centro ureduju se ugovorom o rodu, koji u
ime centro potpisuje u skladu s odlukom uprovnog vijeto o sostojcima ugovoro o radu predsjednik
Upravnog vijeia".



Predstavnica Centra je, nakon aitania prijedloga ilanka 5., zamolila za odgovor na pitanje zasto u Statutu
ne moie pisati poznavanje drugog jezika, i to francuskog, ili barem da pise poznavanje najman.ie jednog

stranog jezika koji se koristi u UNEP/MAP-u, na 5to nije dobila odgovor.

Preds.iednik UV-a Centra naveo je da, kod provodenja javnog natjedaja, pored osnovnih kriterija posto.ie i

dodatni kriteriji za ocjenjivanje kandidata i da ie se oni primjenjivati i kod izbora ravnatelja Centra.

alanicu UV-a, gdu. Segvii zanimalo je kako glasati ako se slaiemo sa nekim izmjenama, a sa nekim ne.
Pravnica je odgovorila da se glasa protiv ako se netko s neiim ne slaie.

alanak 5. stavljen je na glasanje. Tri su alana UV-a Centra glasovala ZA novi prijedlog, ito dr. Siljeg, prof.
Jerkovii igtta. Mandii, dok su ostala dva alana UV Centra (gda. Segvii igda. 5ilovii) ostala suzdrlana.

Clanak 6. prijedloga lzmjena i dopuna Statuta

Na ilanak 6. prijedloga lzmjena idopuna Statuta nije bilo primjedb! pa se predlaie da glasi:

,,alanak 6.

elanak 25. mijenja se iglasi:

,,(1) Javni natjedaj za imenovanje ravnatelja Centra objavljuje se u Narodnim novinama, na

mreinim stranicama Centra i u jednim dnevnim novinama.

(2) U.iavnom natieaaiu objavlju.iu se uvjeti koje mora ispunjavati kandidat za ravnatelja Centra,
rok na koji se imenuie, rok do kojega se primaju prijave kandidata i rok u kojem ie prijavl.ieni kandidati
biti obavUesteni o izboru.

(3) Rok do ko.,ega se primaju prijave kandidata ne mo:e biti kraii od osam dana od dana objave
javnog natjeiaja u Narodnim novinama, a rok u kojem se kandidati obavje5tavaju o rezultatima javnog
natjeiaja ne moie biti dulji od 45 dana od isteka roka za podnosenje prijava."

elanak z. prijedloga lzmjena idopuna statuta

Na dlanak 7. prijedloga lzm.iena idopuna Statuta nije bilo primjedbi pa se predlaie da glasi:

,,tlanak 7.

elanak 27. mijenja se iglasi:

,,V15itelja duinosti ravnatelja Centra imenuje i razrjeiava Upravno vi.ieie, po provedenim
konzultaciiama sa UNEP Mediteranskim akciiskim planom, uz suglasnost Vlade Republike Hrvatske, na

rok najdulje do godinu dana."

elanak 8. prijedloga lzmiena i dopuna Statuta

Na ilanak 8. prijedlogalzmjena i dopuna Statuta nije bilo primiedbi pa se predlaie da glasi:

,,Clanak 8.

U ilanku 37. stavku 1. rijeii: ,,oglasnoj plodi" zamjenjuju se rijeaima: ,,mre:noj stranici Centra."

U stavku 2. rijefi: ,,oglasnoj ploii" zamjenjuju se rijeiima:,,mreinoj stranici Centra".

alanak 9, prijedlota lzmjena idopuna Statuta

Na alanak 9. prUedloga lzmjena idopunastatuta nije bilo primjedbi pa se predlaie da glasi:

,,Clanak 9.



elanak 39. mijenja se iglasi:

,,Poslovnom tajnom smatraju se podaci koji su zakonom, drugim propisima ili opiim aktom
Centra utvrdeni kao poslovna tajna, planovi i mjere fiziako-tehniake zaitite objekata i imovine te mjere
informacijske sigurnosti."

Clanak 10. prijedloga lzmiena i dopuna Statuta

Na tlanak 10. prijedloga lzmjena idopuna Statuta nije bilo primjedbi pa se predlaie da glasi:

,,alanak 10.

U dlanku 40. stavku 1. podstavak 1. brise se.

Dosadainji podstavci 2., 3., 4. i 5. posta.iu podstavci 1., 2,3. i 4."

tlanak 11. prijedloga lzmiena idopuna Statuta

Na ilanak 11. prijedloga lzmjena idopuna Statuta nije bilo primjedbi pa se predlaie da glasi:

,,alanak 11.

Ovaj Statut stupa na snagu nakon dobivene suglasnosti Vlade Republike Hrvatske, osmoga dana

od dana objave u Narodnim novinama."

Time su raspravljeni svi prijedlozi lzmjena idopuna Statuta.

Presdjednik UV-a zahvalio je na raspravi koja je rezultirala dal.inim poboljsanjem Statuta jer ee se

prihvatitijoi neki stavovi. Po njemu je najvefi napredak proizisao iz komunikcije s UNEP/MAP-om jer su
u izmjene uvritene obavezne konzultacije s UNEP MAP-om.

Predsjednik UV-a odredio je stanku od 10 minuta radi pripreme aistopisa izmjena i dopuna Statuta.

Stanka od 10 minuta je zapoaela u L3:45

Nakon stanke pristupllo se glasovanju po toiki 3. Prijedlog lzmjena idopund Stotuto Centro

Ugovor o radu na odredeno vrijeme za v.d. ravnateljicu unaprijed je poslan svim ilanovima UV-a (Prilog
V) kao i prijedlog odluke kojom alanovi UV-a daju suglasnost predsjedniku UV-a da u ime Centra potpiie
ugovor o radu na odretleno vrijeme sa gdom. Zeljkom 5kariii6, vriiteljicom duinosti ravnateljice Centra
(Prilos Vl).

Prredlog odluke jednoglasno je potvrden pa se pristupilo potpisivanju ugovora o radu.
Time je 3. s.iednica UV-a Centra privedena kraju i zakljutena u 14:OO sati.

Tri su ilana UV-a Centra glasovala ZA, ito dr. Siljeg, prof. Jerkovii igda. Mandii, dok su ostala dva dlana
UV-a Centra (gda Segvi6 igila Silovi6) ostala suzdrZana.

Prijedlog lzm.iena i dopuna Statuta Centra je usvojen sa tri glasa ZA i dva suzdriana glasa.

5. Razno
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